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Не теряет своей актуальности проблема своевременности и эффективности судебной 
защиты. Средством обеспечения эффективности гражданского судопроизводства могут 
стать процессуальные сроки. Их использование требует подбора оптимальных средств 
правового воздействия на процессуальные отношения, формирования условий и стиму-
лов, реализация которых позволит повысить эффективность и обеспечить своевремен-
ность судебной защиты гражданских прав.

Ключевые слова: эффективность, своевременность, судебное разбирательство, эф-
фективный процессуальный срок, управление делом.

DOI: 10.18572/1812-383X-2021-4-45-49

Procedural Terms as Means of Ensuring Efficiency of Civil Proceedings: In Search of the 
Optimal Legal Impact

Kurochkin Sergey A.
Associate Professor of the Department of Theory of State and Law of the Ural State Law University 

(USLU), PhD (Law), Associate Professor

The problem of timeliness and effectiveness of judicial protection is still actual. Procedural 

deadlines can be a means of ensuring the effectiveness of civil litigation. Their use requires the selection 

of optimal means of legal influence on procedural relations, the formation of conditions and incentives, 

which implementation will increase the effectiveness and ensure the timeliness of civil procedure.
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